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VAN DE DIRECTIE

We gaan met uw 
boodschap aan de slag
Mijn eerste halfjaar als directeur van De Valk Wekerom zit er inmiddels op.  
Een leerzame periode waarin ik met medewerkers heb gepraat, mee ben 
geweest met chauffeurs en samen met buitendienstmedewerkers klanten 
heb bezocht. Leerzaam was ook de uitslag van het tevredenheidsonderzoek 
onder onze klanten. 

Een 8,3. Dat gaven de 

respondenten van het 

tevredenheidsonderzoek ons 

gemiddeld. We kregen ook een 

paar belangrijke boodschappen 

mee. Let op de prijs van het 

voer. En blijf innoveren. Aan die 

verzoeken geven we uiteraard 

graag gehoor. 

Voerprijs
Om onze voerprijzen scherp te 

houden, zullen we allereerst op 

onze uitgaven moeten letten. 

Dat betekent dat we heel bewust 

keuzes maken. Uiteraard zonder 

daarbij in te boeten op de 

kwaliteit van onze dienstverlening. 

Inmiddels hebben we enkele 

interne processen efficiënter 

kunnen maken en daarmee kosten 

bespaard. 

Zo hebben we bijvoorbeeld de 

papierstroom ingedamd door de 

dagelijkse stapel inkoopfacturen 

te digitaliseren. Naast dergelijke 

ad hoc maatregelen gaan we ook 

op zoek naar meer structurele 

oplossingen om kosten te 

besparen. Daarbij nemen we 

het hele productieproces onder 

de loep, van de inkoop van 

grondstoffen tot en met de 

levering. In dat verband kunt 

u overigens ook als klant een 

bijdrage leveren. Met name door 

op tijd uw bestelling te plaatsen 

en door gebruik te maken van 

onze bestelapp. Want ook die 

aspecten zijn van invloed op onze 

voerprijzen.

Diermeel
Aan het verzoek om te blijven 

innoveren kunnen we eigenlijk 

het gemakkelijkst gehoor geven. 

Innoveren zit immers in het DNA 

van De Valk Wekerom. Of het nu 

gaat om het optimaliseren van 

onze veevoeders, het doorvoeren 

van technische innovaties of 

het inspelen op nieuwe (markt)

ontwikkelingen; wij volgen alles 

op de voet en bewegen indien 

nodig mee. In dit verband is er 

een interessante ontwikkeling op 

het gebied van het toevoegen 

van diermeel/PAP (‘Processed 

Animal Protein’) in veevoer. De 

verwachting is dat het nog dit 

jaar wettelijk wordt toegestaan 

om deze PAP’s  van varkens aan 

pluimveevoer toe te voegen, 

en diermeel van kippen aan 

varkensvoer. Een belangrijke 

voorwaarde is wel dat de productie 

ervan strikt gescheiden gebeurt. 

Onze eerste indruk is dat dit vooral 

voor het Non-GMO pluimveevoer 

een mooie, circulaire toevoeging 

kan zijn. Het mooie is dat wij al 

over twee afzonderlijke fabrieken 

beschikken: Lunteren en Meppel. 

We volgen de ontwikkelingen 

op de voet. Op dit moment zijn 

er nog veel vragen, maar we 

zien hier zeker kansen voor onze 

pluimveehouders!

Martin Vervoorn, directeur.

Innoveren 
zit immers  
in het DNA 
van De Valk 
Wekerom. 
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FAMILIE VAN MEIJEREN HEEFT DE SMAAK TE PAKKEN

Automaat met verse kipproducten krijgt binnenkort gezelschap

ook voor de kippen!

In vroegere tijden stonden 

beneden in de schuur de koeien en 

op zolder scharrelde een koppeltje 

kippen rond. “De koeien zorgden 

voor de verwarming van de kippen. 

Hartstikke duurzaam”, zegt Elsbeth 

van Meijeren (30). Nu staat er 

een moderne vleesautomaat met 

touchscreen en pinautomaat. ‘Haar 

winkeltje’ zoals haar echtgenoot 

Willem (32) het noemt. Mensen 

kunnen er kiezen uit zo’n 20 verse 

kipproducten, variërend van kipfilet 

tot kipburger en van BBQ-sticks tot 

een hele kip. 

Tante Door
Ze waren al een tijdje op zoek naar 

een extra bron van inkomsten om 

de toekomst van hun gemengde 

bedrijf veilig te stellen. Allerlei 

mogelijkheden passeerden de 

revue. Een bed & breakfast, een 

camping, zaalruimte verhuren. 

“We zochten wel naar iets 

bijzonders, iets unieks. Het werd 

uiteindelijk dus een automaat 

met verse kipproducten”, zegt 

Elsbeth van Meijeren die tot 

voor een paar jaar geleden bij 

een poelier werkte. Het is geen 

toeval dat alle kipproducten in 

de automaat afkomstig zijn van 

het Tante Door concept, waar De 

Valk Wekerom voerleverancier 

van is. De familie Van Meijeren 

houdt namelijk sinds eind 2019 

zelf ook vleeskippen volgens dit 

concept, waarbij pluimveehouders 

een gegarandeerde opbrengstprijs 

per vierkante meter krijgen. 

“Tante Door sprak ons vooral erg 

aan omdat het kleinschalig is. 

Bovendien worden er alleen Ross 

Ranger kippen opgezet.  

Willem en Elsbeth 
van Meijeren: 
“We zijn een echt 
familiebedrijf.” 

Willem en Elsbeth van Meijeren begonnen in november 2020 met een 
automaat met verse kipproducten op hun boerenerf in Haastrecht. Een 
unicum in ons land. En het succes smaakt naar meer.



SEPTEMBER 2021

5

FAMILIE VAN MEIJEREN HEEFT DE SMAAK TE PAKKEN

Automaat met verse kipproducten krijgt binnenkort gezelschap
Een sterk en vitaal ras”, licht 

Willem van Meijeren toe.

Enthousiast
Ze legden hun automaatplan 

voor aan Rick Veldhoven, de 

grondlegger van Tante Door. 

Die was direct enthousiast 

en bood aan de marketing te 

verzorgen. Dat aanbod werd 

met beide handen aangegrepen. 

Van Meijeren: “Zonder hun 

professionele hulp hadden we het 

nooit voor elkaar gekregen. Het 

liep vrijwel direct al goed. Maar de 

absolute verkooppiek was tijdens 

Kerstmis. Het kippenvlees was toen 

bijna niet aan te slepen.” Door 

plaatselijke wegwerkzaamheden 

en de derde coronagolf is de 

verkoop ten tijde van het interview 

wat teruggelopen. Maar normaal 

gesproken worden er gemiddeld 

per week zo’n 120 bakjes vlees uit 

de automaat getrokken. Daarbij 

gaat het vooral om toevallige 

voorbijgangers en mensen uit de 

nabije omgeving. De voorraad 

kipproducten in de automaat 

wordt om de vijf dagen volledig 

ververst. Het onverkochte vlees 

gaat linea recta de vriezer in. De 

familie Van Meijeren gooit het in 

de eigen pan en verkoopt het aan 

familie, kennissen en vrienden. 

“Het is belangrijk dat je daar 

een vast kringetje van afnemers 

voor opbouwt”, zegt Willem van 

Meijeren.

Eieren
De vleesautomaat was een forse 

investering (“Je kunt er een leuke 

auto voor kopen”). Met name 

de koelmogelijkheid maakte het 

extra kostbaar. Maar dan heb 

je ook wat. Zo kunnen ze op 

afstand via hun telefoon allerlei 

informatie bekijken. Bijvoorbeeld 

hoeveel vakken er leeg zijn en of 

er dus aangevuld moet worden. 

Terugkijkend op de afgelopen acht 

maanden zijn ze tevreden over de 

omzet. Sterker nog: ze hebben 

de smaak te pakken. Willem van 

Meijeren: “We hebben sinds kort 

ook allerlei soorten pap in de 

automaat staan, bitterkoekjesvla, 

yoghurt met bosvruchten, noem 

maar op. We hebben zelfs nóg 

een automaat besteld. Die wordt 

over een paar maanden geleverd. 

Nee, niet voor kippenvlees, maar 

voor eieren. Daar is geen koeling 

voor nodig. Dus dat scheelt flink 

in de aanschafprijs.” Elsbeth van 

Meijeren: “We hebben twee 

offertes uitstaan. Nee, daar kunnen 

we nu nog niets over zeggen. 

Maar het wordt wel weer iets 

bijzonders.”

Elsbeth van Meijeren 

demonstreert het touchscherm.

Bezoekers kunnen uit zo’n 

20 verse kipproducten kiezen.

Het bedrijf 
en het gezin

Het gezin Van Meijeren 

bestaat uit Willem (32) en 

Elsbeth (30) en hun kinderen 

Jurian (7), Lianne (5) en Pim 

(2). Het echtpaar runt een 

gemengd bedrijf met 110 

melk- en kalfkoeien, 50 stuks 

jongvee en afhankelijk van de 

vraag zo’n 12.000 à 14.000 

vleeskuikens. Ze namen het 

45 hectare grote bedrijf 

in 2018 over van Willems 

ouders. Daarmee zijn ze de 

derde generatie in lijn op de 

17e eeuwse boerderij. Elsbeth 

doet de administratie, runt 

de automaat en verzorgt de 

kalfjes. Willem verzorgt de 

melk- en kalfkoeien en doet 

al het loonwerk. Het gezin 

woont onder één dak met 

Willems ouders. Die springen 

regelmatig bij. Als oppas voor 

de kinderen en Willems vader 

doet de dagelijkse controle 

van de kippen. Willem: “Het is 

een echt familiebedrijf.”
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Het scheelde maar weinig of Rens 

(52) en Trijntje Feddema (54) 

hadden niet in Borger maar in 

Canada geboerd. Het 68 hectare 

grote bedrijf van Rens’ ouders 

bood namelijk midden jaren 90 

geen uitbreidingsmogelijkheden. 

“We zijn twee keer naar Canada 

gegaan en daar met een makelaar 

op pad geweest. Vooral één bedrijf 

leek ons wel wat. Toch hebben 

we het uiteindelijk niét gedaan”, 

vertelt Trijntje Feddema. “Je laat 

toch je familie en vrienden achter.” 

BEDRIJFSREPORTAGE FAMILIE FEDDEMA

“ Mooi om samen met onze kinderen aan het werk te zijn”
Ze hadden al vier stallen met 130.000 legkippen en 160 hectare 
landbouwgrond. Vorig jaar kwamen daar nog eens 1.200 geiten bij. Rens 
en Trijntje Feddema uit Borger hebben hun bedrijf in de loop der jaren flink 
uitgebreid. Hun drie kinderen helpen inmiddels volop mee.

Rens Feddema: “En als je zoiets 

doet, moet je er echt voor 100 

procent achter staan.” 

Vleeseenden
In 1988 bouwden Rens en zijn 

ouders een stal voor 25.000 

vleeskuikens. Verder uitbreiden 

zat er vooralsnog niet in. Eind 

jaren 90 ontstonden er weer 

mogelijkheden. In 2000 werd 

een tweede stal gebouwd voor 

vleeskuikens en -eenden. “Voor 

de eenden waren geen rechten 

nodig. Dus hielden we, om en 

om, een half jaar eenden en een 

halfjaar vleeskuikens. In 2005 zijn 

we met de vleeskuikens gestopt 

en met legkippen begonnen”, 

vertelt Feddema. In 2009 

bouwden ze op 2,5 kilometer 

van hun huis twee nieuwe vrije 

uitloopstallen. In 2016 stopten 

ze met de eenden en stapten ze 

helemaal over op de legkippen. De 

twee vleeskuikenstallen werden 

verbouwd tot vrije uitloopstallen. 

Vijf jaar geleden kochten ze de 

boerderij van de buurman. Na de 

stallen eerst te hebben verhuurd, 

maakten die vorig jaar plaats voor 

een nieuwe geitenstal.

Arbeidsbesparend
Rens Feddema: “Voor de 

geitenstal hebben we gekozen 

voor arbeidsbesparende systemen 

zodat we al het werk met ons 

gezin kunnen doen.” Zo wordt 

er gestrooid met een strooier die 

aan het plafond is bevestigd. En 

er is een Lely Vector voerrobot. 

Die scant de hoeveelheid voer 

aan het voerhek en gaat, als dat 

nodig is, naar de voerkeuken 

om daar automatisch te worden 

geladen. Het melken gebeurt met 

een Dairymaster carrousel die 

plaats biedt aan 120 geiten. Die 

carrousel is elke ochtend en avond 

het domein van dochter Marieke 

(19). In anderhalf uur heeft ze de 

melkklus geklaard. Marieke, die 

overdag bedrijfseconomie studeert: 

“Wat het leuke is aan geiten? Ze 

zijn erg nieuwsgierig, eigenwijs 

en ze willen graag aangehaald 

worden.” Zoon Tim (24), die 

fulltime in het bedrijf werkt: “De 

geiten moesten in het begin wel 

wennen aan de carrousel. Je moest 

ze bij kop en kont pakken en er in 

zetten. Maar al na een paar weken 

hadden ze het door en liepen ze er 

vanzelf in. ” 

Gevoelig
Zoon Jordy (22) werkt overdag 

bij een machinebouwbedrijf. Dat 

weerhoudt hem er echter niet 

van om elke ochtend en avond 

tijdens het melken de geiten 

te controleren. “Als een geit 

bijvoorbeeld niet leeg is, sluit ik 

haar opnieuw aan. En ik let op of 

de geiten vitaal zijn. Geiten zijn 

erg gevoelig voor veranderingen, 

vooral van het voer.” Om de 

fijne kneepjes van het geitenvak 

te leren, namen de Feddema’s 

meerdere keren een kijkje bij 

andere bedrijven. Daarbij ging 

De carrousel biedt plaats aan 120 geiten.

6
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BEDRIJFSREPORTAGE FAMILIE FEDDEMA

“ Mooi om samen met onze kinderen aan het werk te zijn”

Het bedrijf 
Rens en Trijntje Feddema namen het bedrijf in 1998 over van Rens’ ouders. Het was toen 68 hectare groot. Inmiddels telt 

het gemengde bedrijf 160 hectare. In vier stallen houden ze 130.000 vrije uitloop leghennen, waaronder 9.600 scharrel. 

Daarnaast melken ze 1.200 geiten. De melk leveren ze aan HGM, die er babyvoeding van maakt. In het kader van een circulaire 

bedrijfsvoering brengen ze de geitenmest uit over hun eigen land. Het kippen- en geitenvoer betrekken ze van De Valk Wekerom. 

De samenstelling van de geitenbrokken wordt afgestemd op basis van analyses van het kuilvoer. Vanuit De Valk Wekerom heeft 

Bart Peer de familie Feddema altijd begeleid op het gebied van geiten. Dat deed hij samen met Teunis Bultman. In verband met het 

vertrek van Bart neemt rundveespecialist Teus van Schaik zijn taken over. Harry van Doorn en Marc Hotting zijn de adviseurs voor 

de legkippen.

De familie 

Feddema 

v.l.n.r. Rens, 

Tim, Jordy,

Marieke en 

Trijntje.

ook de aandacht uit naar het 

aflammeren. Bij de start kregen ze 

namelijk 1.200 drachtige geiten 

afgeleverd. Rens Feddema: “In vijf 

dagen tijd lammerden zo’n 300 

geiten af. Dat was hard werken.” 

Trijntje Feddema: “Die lammeren 

hebben we niet gehouden, maar in 

het begin moesten we ze wel met 

de hand een halve liter biest per 

dag voeren. Daarna ging dat met 

een speenautomaat.” 

Trots
Trijntjes ouders hadden een 

melkveebedrijf in het Overijsselse 

Witharen. Maar destijds was 

het boerenleven niet echt haar 

ding. Rens Feddema lachend: 

“Haar vader zei altijd ‘Trijntje? 

Die wil nog geen bloempot grond 

hebben. En dan trouwt ze met 

een boer!’” Het kan verkeren. Nu 

doet ze de administratie, verricht 

allerlei hand-en-spandiensten, 

raapt eieren, helpt met melken 

en doet het huishouden. “Ach ik 

ben er langzaam ingegroeid”, zegt 

ze nuchter. Het ondernemende 

echtpaar bouwde in de loop der 

jaren een modern boerenbedrijf 

op. Rens Feddema: “We hebben 

dat voor onze kinderen gedaan. Ik 

vind het dan ook mooi dat we nu 

samen met onze kinderen op het 

bedrijf werken. Als ik dat zie, voel 

ik me echt trots.”
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Ook onze software 
bulkverlading nu up-to-date

Van 15 tot 17 april van dit jaar werd in de fabriek in Lunteren de 
software voor de bulkverlading vernieuwd. Dat betekent dat het gehele 
besturingssysteem van de fabriek nu up-to-date is.

Na ruim 25 jaar was de 

besturingssoftware van de fabriek 

toe aan vervanging. Het probleem 

met de oude software was vooral 

dat de productielijnen niet meer 

konden worden uitgebreid. Na 

meerdere programma’s te hebben 

bekeken, kwam uiteindelijk 

Titanium van ontwikkelaar 

Actemium als meest geschikte 

uit de bus. Al in 2019 werd 

begonnen met de vervanging van 

de fabriekssoftware. Als eerste was 

de inname van de grondstoffen 

aan de beurt. In 2020 volgden de 

meng-/maallijn en de perserij. De 

planning was dat de hele operatie 

in 2020 zou zijn afgerond. Maar 

helaas gooide de coronacrisis roet 

in het eten.

Wifi
Eén van de voordelen van de 

nieuwe software, naast de 

uitbreidingsmogelijkheden, is een 

betrouwbare ‘tracking en tracing’ 

waardoor de interne en externe 

goederenstroom direct inzichtelijk 

is. Een ander voordeel is dat bij 

het laden van de vrachtwagens de 

communicatie tussen de PLC en de 

bulkweegschalen via wifi verloopt. 

In de vorige situatie ging dat via 

kabels. De kabels werden daarbij 

voortdurend gebogen en gestrekt 

met het risico op kabelbreuk. 

Assistent bedrijfsleider Floor 

Blankespoor: “De oplossing met 

een wifi-verbinding is een unicum. 

De aanleg ervan was nog wel een 

uitdaging voor de installateur. 

Maar het werkt perfect.”

Compliment
Ook tijdens de installatie van 

de nieuwe software voor de 

bulkverlading werd de productie 

in de fabriek tijdelijk stilgelegd. 

Bedrijfsleider Arie van Middendorp: 

“Al onze klanten kregen het 

verzoek om hier rekening mee 

te houden bij het doen van hun 

bestelling. Daaraan is net als de 

voorgaande keren goed gehoor 

gegeven. Iedereen bestelde keurig 

op tijd. Zonder hun medewerking 

was het een stuk moeilijker 

geweest. Een compliment voor 

onze afnemers dus!”

Benieuwd naar de video over onze 
nieuwe fabriekssoftware?  
Scan de QR-code.

Een chauffeur bedient het touchscherm bij de belading van 

zijn bulkwagen.
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Wilt u meer weten over de productie 
van ons varkensvoer?  
Scan dan de QR-code.

Varkenshouders bieden hun 

dieren een optimale mix aan 

van nutriënten, zoals eiwitten, 

vitaminen en mineralen. Daar 

zouden de dieren optimaal 

mee moeten kunnen presteren 

volgens de matrixen. Toch merken 

varkenshouders dat de dieren 

niet hard genoeg groeien en dat 

bovendien de mestconsistentie niet 

optimaal is.

Voorkomen
Ook valt er zo nu en dan een 

varken om onverklaarbare redenen 

uit en komt er wat eerder een 

virus door de veestapel heen 

dan bij een ander. Dergelijke 

sluimerende gevolgen worden 

OOK BIJ DARMPROBLEMEN IS VOORKOMEN BETER DAN GENEZEN 

Betere prestaties met 
vezelrijk varkensvoer
Darmgezondheid lijkt wel het toverwoord in de huidige varkenshouderij. 
Maar wat is het precies? En hoe bereikt u het bij uw varkens? 

vaak geaccepteerd of weggewuifd 

onder het mom ‘dat komt altijd 

wel een keer voor’. Vaak wordt 

pas bij acute problemen, zoals PIA, 

maagzweren en darmdraaiingen, 

actie ondernomen. Op het 

moment dat dit gebeurt ben 

je echter al te laat om deze 

problemen met alleen voer op te 

lossen. Ook hier is voorkomen 

beter dan genezen.

Meer vezels
Door alle grondstoffen alleen maar 

te malen creëer je een relatief 

groot oppervlakte van de deeltjes 

die makkelijk beschikbaar komen 

voor het varken. Dit zorgt echter 

voor veel minder darmperistaltiek 

en een snellere maagdarmpassage. 

De gevolgen die je ziet in de stal 

zijn platte mest, onrustige varkens 

en staart- en flankbijters. Wanneer 

we meer vezels en structuur in 

het voer brengen, verlaag je de 

maagdarmpassage en versterk je 

de darmperistaltiek. Dit geeft veel 

meer rust in de stal en een heel 

goede mestconsistentie. Varkens 

zitten gewoonweg beter in hun vel 

en zullen daardoor ook veel beter 

presteren. 

Walsen
Die grovere structuur van het 

varkensvoer realiseren we bij De 

Valk Wekerom door een aantal 

grondstoffen te walsen. Gerst is 

van zichzelf al een vezelrijk graan. 

Daardoor slaan we twee vliegen 

in een klap. Verder kunnen we 

tarwe, zonnebloemzaadschroot 

en tarwegries walsen. Alle 

grondstoffen walsen is echter geen 

oplossing. Het gaat om de optimale 

blend van gewalste en gemalen 

grondstoffen om een geleidelijke 

vertering te krijgen. Er ontstaat 

door de grove delen een drijflaag 

in de maag die langzaam zuurder 

wordt gemaakt. Bovendien zinken 

de fijne delen sneller en worden 

sneller zuurder gemaakt door de 

maag. Op deze wijze worden ook 

de risico’s op maagzweren beperkt. 

Met deze productiewijze hebben 

we bij De Valk Wekerom al meer 

dan 10 jaar ervaring.

DOOR: TEAM VARKENSHOUDERIJ

Met vezelrijk voer zitten de 

varkens beter in hun vel.
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Kippen, koeien én  recreatiewoningen
‘Een  gemengd bedrijf is een agrarisch bedrijf waarin zowel akkerbouw als 
veeteelt plaatsvindt’. Tenminste, zo luidt de officiële definitie. Jan en Gerrie 
Langemeen uit Vriezenveen hebben er een derde tak aan toegevoegd. 
Recreatiewoningen verhuren.

Bij aankomst wordt er volop 

gewerkt rond de koeienstal. 

Mannen zijn druk in de weer 

met graafwerkzaamheden. 

Aan de keukentafel lichten Jan 

(55) en Gerrie Langemeen (44) 

hun nieuwste plannen met de 

ligboxenstal toe. “Die is verouderd 

en hard aan vervanging toe. We 

hebben vergunning voor twee 

stallen naast elkaar. Maar we 

gaan eerst een nieuwe over de 

oude heen zetten en breken die 

vervolgens af. De spanten en 

gordingen liggen al klaar en de 

stalinventaris ligt al op zolder. Alles 

tweedehands natuurlijk, want 

zo goedkoop mogelijk bouwen, 

dat vind ik de sport. Eigenlijk zou 

ik ook wel een potstal willen, 

maar ik durf dat niet met al die 

onduidelijke regels”, zegt Jan 

Langemeen.

Beter Leven
Het echtpaar Langemeen vestigde 

zich in 2001 in Westerhoeven, 

een buurtschap onder de rook 

van Vriezenveen. Ze hadden een 

boerderij in de buurt van Lunteren. 

Maar door de aanleg van de 

A30 zagen ze zich genoodzaakt 

hun heil elders te zoeken. 

Gerrie Langemeen: “Ik zag een 

advertentie over een boerderij in 

Westerhoeven die te koop stond. 

We zijn gaan kijken en het leek 

ons wel wat.” Ze kochten de 

leegstaande boerderij en brachten 

hun 35 melkkoeien onder in 

de bestaande stal. Met de lege 

varkensschuur hadden ze heel 

andere plannen. Maar daarover 

straks meer. In 2003 bouwden ze 

een vrije uitloopstal voor 15.000 

leghennen. “We produceren 

volgens Beter Leven twee sterren. 

Dat bevalt ons prima. Albert 

Heijn de ‘Blauwe Boer’ betaalde 

ons tijdens de vogelgriepperiode 

gewoon door. Waar kom je dat 

nog tegen?”, zegt Langemeen die 

wil proberen om voor Beter Leven 

drie sterren te gaan produceren.

Recreatiewoningen
Langemeen mag graag zelf 

ideeën bedenken en in praktijk 

brengen. “Dat vind ik het mooie 

van ondernemen. Op zoek gaan 

naar oplossingen. Wat dat betreft 

zijn mensen vaak te star.” Tijdens 

de rondleiding in de kippenstal 

wijst hij op het natuurlijke 

ventilatiesysteem, een idee dat 

hij bij de bouw zelf inbracht. 

“De nok is open met daarboven 

een zadeldak. Dat zorgt voor 

voldoende ventilatie in de stal.” 

Hij attendeert op het heldere 

zicht binnen. “We hebben wel 

ventilatoren aan de zijkant, maar 

die staan niet vaak aan, alleen bij 

warm weer.” 

De oude varkensstal naast het 

woonhuis verbouwden ze in 2007 

tot vier vakantiewoningen. Gerrie 

Langemeen regelt de verhuur 

en alle bijkomende zaken. “De 

huurders komen overal vandaan. 

We hebben veel vaste gasten 

die elk jaar terugkomen.” Jan 

Langemeen: “Ik vind dat prachtig, 

die gasten. Geweldig om te zien.”

Na een voorbereiding 
van tien jaar kregen ze 
eindelijk groen licht.

De 15.000 leghennen zijn

gehuisvest in een traditionele 

beunstal.
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Kippen, koeien én  recreatiewoningen

Groen dak
Na een voorbereiding van maar 

liefst tien jaar kregen ze vorig 

jaar eindelijk groen licht voor hun 

andere recreatieproject. De bouw 

van vijf luxe vakantiewoningen. 

Eén staat er inmiddels. Het 

ontwerp is (uiteraard) van de 

hand van Jan Langemeen. Die 

liet zijn fantasie de vrije loop en 

koos bijvoorbeeld niet voor een 

traditioneel (pannen)dak, maar 

voor een groen dak met gras en 

bloemen. Er ligt een vergunning 

voor nog eens vier identieke 

vakantiewoningen. De bedoeling is 

om er elk jaar één te bouwen. Jan 

Langemeen houdt zich niet met de 

verhuur bezig, maar vindt het wel 

mooi die extra reuring op het erf. 

“Het is hier een komen en gaan 

van kinderen. En sommige gasten 

helpen met melken. Ik vind het 

ook leuk om ze over ons bedrijf te 

vertellen en te laten zien wat we 

hier doen.” Het echtpaar doet er 

alles aan om het de gasten naar 

de zin te maken. Ze luisteren naar 

hun wensen om daar vervolgens 

op in te spelen. Zo werd er een 

kikkerpoel gegraven, werden er 

knotwilgen gezet en kwamen er 

speeltoestellen voor de kinderen. 

Jan Langemeen: “Andersom 

denken noem ik dat. Nee, we 

hoeven ons voorlopig niet te 

vervelen. Sterker nog, onze dagen 

zijn te kort.”

Het gezin en het bedrijf

Het echtpaar Langemeen heeft zes kinderen. Tim 

(25) werkt bij een machinebedrijf, Lisanne (23) 

werkt in de horeca, Rik (18) volgt een opleiding 

makelaardij, Dian (11) en Jos (9) zitten nog op de 

basisschool. Gies (1) is de jongste telg van het stel.

Het gemengde bedrijf heeft een vrije uitloopstal 

met 15.000 leghennen van het ras Novogen 

Brown. Verder is er jongvee en worden er 60 

koeien gemolken. De Valk Wekerom levert het 

voer voor de hele veestapel. De derde bron van 

inkomsten vormen de vijf vakantiewoningen. 

Er komen er stapsgewijs nog vier bij. Jan 

Langemeen: “Ik heb altijd gezegd, we moeten 

ervoor zorgen dat we gemengd zijn: een derde 

koeien, een derde kippen en een derde recreatie.”

Het gezin Langemeen v.l.n.r. Tim, Jan, Lissanne, 

Gerrie met Gies op de arm en Jos. Rik en 

Dian ontbreken op de foto.

De eerste vakantiewoning in een serie van vijf.
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KORT NIEUWS

Binnenkort meer functies 
op onze bestelapp!
Onze huidige bestelapp en Mijn DVW worden straks één. Dit betekent dat 
het bestellen via de app (op uw telefoon) en het bestellen via Mijn DVW  
(via onze website) dan hetzelfde gaat. 

Uw voordelen

•  Gemakkelijk bestellen via uw mobiele telefoon, laptop of computer.  

Op elk apparaat gebruikt u dezelfde app.

•  Ook orders, facturen en overzichten zijn te raadplegen via de bestelapp.

Wat verandert er voor u?

Mijn DVW

•  Als u nu bestelt via Mijn DVW kunt u straks nog steeds op dezelfde manier inloggen. 

Dus via www.dvw.nl   Inloggen Mijn DVW. 

•  De functionaliteiten blijven gelijk. Alleen in een nieuw jasje, gelijk aan de bestelapp.

Bestelapp

•  Als u nu bestelt via onze bestelapp kunt u straks ook nog steeds op dezelfde manier 

inloggen. Dus via webapp.dvw.nl/login. 

•  Het gebruik blijft dus gelijk. Alleen is ook hier de lay-out vernieuwd, gelijk aan Mijn DVW. 

En natuurlijk dezelfde functionaliteiten als Mijn DVW.  

Dus kunt u ook uw orders, facturen en overzichten raadplegen via de app.

Kom naar de open dag van Dekker Bio-pluimvee

Op vrijdag 8 oktober 2021 houdt Dekker 
Bio-pluimvee V.O.F. uit Ede een open dag. 
Dit vanwege de bouw van een nieuwe 
biologische pluimveestal. 

De stal, die ruimte biedt aan 

16.000 leghennen, is onder 

andere ingericht met drie rijen 

volière van Chore-Time, een 

Hotraco besturingssysteem en 

een frameloze mestafvoer- en 

opvoerband van Konings. 

U bent van harte welkom van 

13.00 – 17.00 uur aan de 

Zuiderkade 35, 6718 PE  in Ede.

Opgeven
Vanwege de coronamaatregelen 

kunt u zich alleen opgeven door 

een mail te sturen naar  

info@dvw.nl. Graag aangeven 

met hoeveel personen u komt. 

Vermeld ook de namen van deze 

personen, hun telefoonnummers 

en e-mailadressen. 

In verband met de hygiëne 

verzoeken wij u vriendelijk geen 

bedrijfskleding te dragen.  

Bij klachten zoals verkoudheid, 

hoesten of koorts vragen wij u 

thuis te blijven.
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Wist u dat wij regelmatig actueel nieuws op onze website plaatsen? Daarbij gaat het 
bijvoorbeeld om seizoensgebonden berichten, zoals tips om hittestress bij uw dieren 
te voorkomen en manieren om een lagere melkproductie door broei te voorkomen. 
Ook plaatsen we berichten over het tijdig bestellen van voer tijdens feestdagen en 
werkzaamheden, over acties, de ledenvergadering, open dagen en beurzen.

Kijk voor nieuws op 
De Valk-website en Facebook

Op onze website hebben wij 

bovendien pagina’s per sector, 

zoals pluimvee, varkens, 

herkauwers, biologisch en overige 

voeders (insecten en paarden). 

Op deze sectorpagina’s vindt u 

extra informatie en interessante 

artikelen. Ook kunt u de 

artikelen uit De Valkenier nog 

eens teruglezen. Die vindt u op 

de sectorpagina onder de knop 

‘Interessante artikelen’.

Certificaten
Onder ‘Organisatie’ vindt u de 

knop ‘Kwaliteit en certificaten’. 

Hier kunt u al onze certificaten 

bekijken en downloaden. Dus 

heeft u onverwachts een controle, 

dan heeft u onze certificaten altijd 

bij de hand.

Facebook
Ook op onze Facebookpagina 

‘Coöperatie De Valk Wekerom’ 

delen wij veel interessant en 

leuk nieuws. Dus wilt u snel op 

de hoogte zijn, volg ons dan op 

Facebook.
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Een agrarische achtergrond heeft 

Hetty van den Ham-van Veluw 

niet. Haar ouders hadden een 

stratenmakersbedrijf. Bij Jan van 

den Ham zat het boeren er echter 

altijd al in. Hij hielp als kind al 

thuis op de boerderij. En na zijn 

diensttijd huurde hij varkensstallen 

en ging hij aan de slag bij boeren. 

In 1988 nam hij een bedrijf over 

in Nijkerkerveen met 11.000 

kooikippen en 136 vleeskalveren. 

Van de kooikippen stapte hij na 

verloop van tijd over op scharrel 

en later op gras om in 2000 te 

beginnen met biologisch, 12.000 

opfok, 9.000 leghennen. “We 

waren destijds één van de eersten 

met bio. Met de kalveren zijn we 

gestopt toen in 2001 de MKZ 

uitbrak.” 

Serre
In verband met woningbouw zag 

het echtpaar zich genoodzaakt 

de activiteiten in Nijkerkerveen 

stop te zetten. Er volgde een 

zoektocht naar een nieuwe 

locatie. Hetty van den Ham: “We 

zochten allereerst een plek waar 

we met ons gezin goed konden 

leven.” Die plek vonden ze 

uiteindelijk in Driedorp waar ze 

een pluimveebedrijf overnamen. 

Jan van den Ham: “Dat was wel 

verouderd en had kooistallen. 

BEDRIJFSREPORTAGE LEGPLUIMVEEBEDRIJF FAMILIE VAN DEN HAM

Voer met vismeel bleek dé oplossing
Ze runnen samen een legpluimveebedrijf in Driedorp, een buurtschap 
bij Nijkerk. Maar Jan en Hetty van den Ham waren niet tevreden over de 
resultaten. Totdat ze in contact kwamen met De Valk Wekerom. 

We wilden het liefst verder met 

biologisch, maar daarvoor was de 

benodigde uitloop te klein. Dus 

zijn we in 2009 begonnen met 

scharrel. Omdat we het biologische 

gedachtengoed ondersteunen, 

hebben we er een serre bij 

aangebouwd. Een grote tunnel 

met een licht doorlatende folie. 

Als je daar in staat, voelt het alsof 

je buiten bent. Dat is echt een 

meerwaarde.” 

Pikkerig
In die tijd bestond het Beter Leven 

één ster nog niet, maar hun stal 

voldeed er al wel aan. Ze hoefden 

dan ook maar weinig aan te 

passen toen ze besloten te gaan 

produceren volgens dit concept. 

Jan en Hetty van den Ham kozen 

voor twee rassen: NOVOgen 

White en Brown Nick. In totaal 

Het gezin en het bedrijf

Jan van den Ham (53) en Hetty van 

den Ham-van Veluw (48) trouwden 

in 1994. Ze hebben vier kinderen: 

Gerianne (26), Willianne (23), Hennieke 

(17) en Jan (15). “Zoals het er nu naar 

uitziet, zit daar geen opvolger bij”, 

zegt Jan. Het legpluimveebedrijf kent 

twee rassen hennen: NOVOgen White 

en Brown Nick. De 60.000 leghennen 

zijn ondergebracht in twee stallen. 

Hetty bedient dagelijks de oude, 

trouwe Moba-inpakker en doet de 

dagelijkse organisatie. Jan doet met 

name de controles in de stal, raapt 

grondeieren en maakt de stal schoon. 

Hetty van den Ham: “Het is een 

voorrecht dat we samen op het bedrijf 

mogen werken.”

Jan en Hetty van den Ham: “Een voorrecht om 

samen op het bedrijf te mogen werken.”
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Voer met vismeel bleek dé oplossing
60.000 leghennen, verspreid 

over twee stallen. Ondanks hun 

enthousiasme vielen de technische 

resultaten tegen. De leghennen 

kampten met darmproblemen, 

waren pikkerig en de uitval was 

relatief hoog. Hetty van den Ham 

die graag oplossingsgericht denkt: 

“Op zoek naar een oplossing 

zijn we alle sporen nagelopen. 

Uiteindelijk kwamen we uit bij 

het opfokbedrijf dat de hennen 

leverde. Hun voerleverancier voor 

de opfok bleek De Valk Wekerom 

te zijn. Zo zijn we in contact met 

ze gekomen.”

Vismeel
Samen met buitendienstmede-

werker Bert Dokter werden de 

problemen onder de loep geno-

men. Die kwam met diverse tips. 

Zo werden de temperatuurinstel-

lingen van de stallen veranderd 

en werd in de zomer de stand 

van de lamellen aangepast. Ook 

werd de lichtsterkte gewijzigd en 

werden in één stal nieuwe leds 

opgehangen. Daarnaast ging 

Dokter om de tafel met nutritionist 

Gert Kampert. Die kwam met het 

advies om vismeel aan het voer 

toe te voegen. Kampert: “Het is 

een relatief duur product en het 

zit dus ook niet standaard in het 

voer. Maar bij problemen in een 

stal heeft vismeel absoluut een 

belangrijke meerwaarde. Het bevat 

in verhouding veel aminozuren en 

de verteringscoëfficiënt hiervan is 

hoog. Het is deels een vervanging 

van plantaardige grondstoffen. 

Het is de kunst om voortdurend de 

juiste balans te vinden. Vooral aan 

het begin van een koppel moet 

het goed lopen. Dus voegen we in 

die fase altijd vismeel aan het voer 

toe. Bij het bedrijf van Jan en Hetty 

van den Ham blijven we daar mee 

doorgaan.”

Taart
Het echtpaar Van den Ham is zeer 

te spreken over de resultaten die 

ze op basis van de (voer)tips weten 

te behalen én over de begeleiding. 

Jan van den Ham: “Bert Dokter is 

onze coach, ons fundament. Hij 

helpt ons heel goed. En het voer 

met vismeel mag dan duurder 

zijn, we hebben het er graag voor 

over. Als de kippen het maar goed 

hebben.” Legpluimveehouders 

die met hun koppel kippen meer 

dan 35 weken (bruine leghennen) 

of meer dan 45 weken (witte 

leghennen) een legpercentage 

halen van meer dan 90% krijgen 

van De Valk Wekerom een taart 

als beloning. Het echtpaar Van 

den Ham mocht er eind vorig jaar 

ook een in ontvangst nemen. Jan 

van den Ham: “Dankzij de heren 

Dokter en Kampert.”

Bert  Dokter i s  onze coach, ons fundament. H i j Bert  Dokter i s  onze coach, ons fundament. H i j 
helpt  ons heel  goed. En het  voer met  v i smeel  mag helpt  ons heel  goed. En het  voer met  v i smeel  mag 
dan duurder zijn, we hebben het  er  graag voor dan duurder zijn, we hebben het  er  graag voor 
over. Als  de kippen het  maar goed hebben.”over. Als  de kippen het  maar goed hebben.”
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Gemaaid vóór 1 mei
De vroeg gemaaide kuilen hebben veel eiwit 

en weinig stengel. Dit lijkt gunstig maar heeft 

twee nadelen. 

•  De kuil is erg snel en het wordt een uitdaging 

om deze goed te benutten.

•  De drogestof opbrengst valt bij het vroege 

maaien tegen waardoor de eerste snede zo  

op is. 

Bij deze kuilen moet rust gecreëerd worden en 

er moet energie op pensniveau gevoerd worden 

om de balans met het eiwit in orde te maken. Een 

structuurrijke kuil of andere structuurbron als hooi 

is daarbij onmisbaar. Een energiebron die past, 

moet rustig vrijkomen in de pens. Dit kan vooral bij 

geplette producten. Geplette gerst past heel mooi 

in het rantsoen. Een buffer kan zorgen dat de pens 

gezond blijft. 

Denk aan: 

•  structuurbron

•  geplette gerst

•  buffer

Gemaaid na 1 juni
De laat gemaaide kuilen zijn structuurrijk 

door een hoog aandeel stengel. 

Omdat veel van deze kuilen gemaaid zijn tegen 

de tijd dat het weer zonniger werd, bevatten 

ze wel voldoende suiker. Het eiwitgehalte 

daarentegen is erg laag. Deze kuilen moeten 

aangejaagd worden. Het risico van dit trage 

kuilgras is dat het te lang in de pens ophoudt en 

de doorstroming beperkt. Door vooral naar de 

balans van energie en eiwit in de pens te kijken, 

kan deze gecorrigeerd worden. Afhankelijk van 

andere ruwvoerbronnen en maiskuil(en) op uw 

bedrijf maakt De Valk Wekerom een passend 

aanvullend voer. Het toevoegen van gisten kan de 

afbraak van een structuurrijke kuil verbeteren.

Denk aan: 

•  tarwe

•  mix van eiwitten op pens- en darmniveau

•  gisten

Zorg dan voor balans in het  rantsoenZorg dan voor balans in het  rantsoen
Laat of vroeg gras gemaaid? 

In 2021 ging de eerste snede er hier en daar vroeg af. Hierna volgde er een periode van kou 
en regen. Daardoor bleef op veel plekken de eerste snede staan met een zware eerste (en 
tweede) snede als gevolg. Hoe gaan we goed melken met deze kuilen? 

Belangrijk om goed te melken is dat het rantsoen in balans is.  

Dat betekent:

•  Er is voldoende structuur voor de pens.

•  Energie en eiwit zijn voldoende beschikbaar op darmniveau.

•  Het energie- en eiwitaanbod in de pens is in balans.

 

Een goede eerste snede combineert voldoende stengel met eiwit en 

suiker. Daarmee is het rantsoen al voor een groot deel in balans. De 

huidige eerste sneden zijn juist heel extreem, waardoor er ook extremer 

naar een correctie moet worden gezocht. Heeft u zowel een heel vroege 

gemaaide kuil als een laat gemaaide kuil, dan heeft u twee extremen. Hier 

kunt u juist de balans mee maken. 

DOOR: STEFAN REGELINK - NUTRITIONIST RUNDVEEHOUDERIJ
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Zo houdt u de 
eischaalkwaliteit optimaal
De kwaliteit van de eischaal van de eieren van uw leghennen is erg belangrijk. Zeker als u tafeleieren 
produceert. Bovendien werkt het ook plezieriger als de kwaliteit goed is. Maar hoe zorgt u daarvoor?

Om te sturen op eischaalkwaliteit 

is het goed om eerst te weten 

wat de hen nodig heeft voor het 

produceren van de eischaal en hoe 

dit proces in zijn werk gaat. 

Calcium
De vorming van de eischaal duurt 

ongeveer 16 uur. Het grootste 

gedeelte van de eischaal bestaat 

uit calciumcarbonaat, ongeveer 

95%. De rest bestaat uit eiwit 

en andere mineralen. Vitamine 

D3 zorgt ervoor dat calcium 

niet te veel calcium, omdat de hen 

hierdoor minder efficiënt met het 

calcium omgaat. 

Darmgezondheid
Ook de darmgezondheid bij de 

leghennen is belangrijk om de 

eischaalkwaliteit hoog te houden. 

Als die niet goed is kan de hen 

moeilijker de nutriënten efficiënt 

benutten. Ook de voertijden zijn 

van invloed op de eischaalkwaliteit. 

Het is belangrijk dat de hennen, 

vóór ze op stok gaan, voer in 

de krop hebben. Ook moet 

er voer in de voergoot zijn als 

ze wakker worden. U kunt er 

ook voor kiezen om ze meteen 

een voerbeurt te geven als de 

hennen wakker worden. Om ze 

efficiënt om te laten gaan met 

hun calcium is het goed om af en 

toe van calciumbron te wisselen. 

Daarnaast is het van belang om 

de lever optimaal te houden. In de 

lever wordt namelijk vitamine D3 

omgezet. Het is daarom goed om 

regelmatig tijdens de ronde FLS-

mix op het voer te zetten. FLS-mix 

vermindert namelijk het risico op 

leververvetting.

Eigewicht
Bovendien is het van belang 

rekening te houden met het 

eigewicht. Stuur dus vanaf het 

begin van de legronde goed op 

eischaalkwaliteit én eigewicht. 

Dat doet u door voor optimaal 

samengesteld voer te zorgen en 

het calcium af te stemmen op de 

leeftijd van de hennen. Mocht 

de eischaalkwaliteit toch niet 

optimaal zijn, dan kunt u er als 

toevoeging bij gangbaar voer een 

shell boost op zetten. Dit is aan 

te raden in de laatste 10 weken 

van uw koppel leghennen. Een 

shell boost is een mengsel van 

vitamines om de schaalkwaliteit 

optimaal te houden. Door dit te 

gebruiken gaan de leghennen de 

toegevoegde calcium efficiënter 

gebruiken. Voor biologische 

leghennen hebben we de eischaal 

plus mix. 

Advies
Wilt u een passend advies voor 

uw koppel leghennen? Neem 

dan contact op met één van onze 

pluimveespecialisten.

De vorming van de eischaal 
duurt 16 uur. Het grootste 

gedeelte bestaat uit 
calciumcarbonaat.
bij de schaalklier en de botten 

terechtkomt. De meeste calcium 

die gebruikt word voor de eischaal 

komt rechtstreeks uit het voer. Niet 

alles komt rechtstreeks uit het voer. 

Een gedeelte van het calcium dat 

de hen nodig heeft bij de vorming 

van de eischaal komt uit haar 

botten. Dat wordt de volgende 

ochtend weer aangemaakt, dus 

voordat de kip weer start met de 

aanvang van het produceren van 

de eischaal. Het is belangrijk dat 

het calciumgehalte is aangepast 

aan de leeftijd van de hennen. 

Geef ze in het begin van de ronde 

DOOR: IVAN ROELOFSEN - LEGPLUIMVEESPECIALIST
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Pun tjes op de i

Alleskunner

Teus van Schaik

Melvin van Urk

Mijn naam is Teus van Schaik, ben 24 jaar en kom uit Harmelen. 

Per 1 juli 2021 ben ik gestart bij Coöperatie de Valk Wekerom 

als specialist rundvee- en geitenhouderij. Nadat ik de HAS in den 

Bosch had gevolgd, ben ik rundveeadviseur geweest bij een collega-

coöperatie. Na verloop van tijd kreeg ik de kans om in maatschap te 

komen bij een kaasboerderij. Dit heb ik een jaar gedaan, maar helaas 

is de samenwerking anders gelopen dan ik had gehoopt. Zodoende 

ben ik bij De Valk Wekerom terechtgekomen. De Valk Wekerom 

heb ik leren kennen als een direct bedrijf met korte lijnen. In overleg 

is vrijwel alles mogelijk. Even overleggen met nutritie, productie 

of transport is heel normaal. Dat is ook de kracht van De Valk 

Wekerom. Het lijkt me mooi om samen met u plannen te maken om 

uw bedrijf verder te ontwikkelen en te optimaliseren. Om samen met 

u de puntjes op de i te zetten. Want de kleinste details maken het 

grootste verschil!

Ik ben Melvin van Urk, 29 jaar en woon op 10 minuten 

lopen van de fabriek in Meppel. Na circa 7 jaar als operator 

in de voedselindustrie te hebben gewerkt, werd het tijd voor 

wat anders. Dat is dus De Valk Wekerom geworden. Mijn 

werkzaamheden zijn allround, want in Meppel willen ze graag 

dat je van alles kunt. Maar meestal zit ik boven in de regelkamer. 

Ik werk zowel voor de reguliere als voor de bio-productielijn. 

Ik sport graag een keer of drie, vier in de week. Hardlopen 

bijvoorbeeld - soms kom ik hardlopend naar het werk - en ik doe 

aan kickboksen. Mijn andere hobby is het thuis kweken van allerlei 

soorten gifkikkers. Ik heb er naar schatting een stuk of 30.

KORT NIEUWS
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Ruim de helft van de aangeschreven klanten 

deed mee en daar zijn we uiteraard erg blij 

mee. Door uw mening te geven helpt u ons 

namelijk om onze dienstverlening verder te 

kunnen verbeteren. 

UITSLAG
ONZE DIENST-

VERLENING KRIJGT 

GEMIDDELD EEN
8,3

We kunnen als De Valk Wekerom 
gemakkelijk zeggen dat onze klanten 
tevreden zijn. Maar hoe weten we of dat 
ook écht zo is? Om daar een antwoord op te 
krijgen, hebben wij in mei van dit jaar een 
klanttevredenheidsonderzoek gehouden. 
Wat vindt u nu eigenlijk van ons? Waar zijn 
we goed in en waar moeten we verbeteren? 

Sterke punten
Als onze sterke punten 

werden vaak de volgende 

aspecten genoemd:

• betrouwbaar

• korte lijnen

• flexibel

• persoonlijk

• betrokken

• kwaliteit

• goede begeleiding

• afspraak is afspraak

Rapportcijfers
We vroegen ook om 

onderdelen van onze 

dienstverlening een 

rapportcijfer te geven.  

Dat leverde de volgende 

scores op:

Vertegenwoordigers: 8,1

Chauffeurs: 8,4

Kantoor: 8,3

Verbeterpunten
Een andere vraag was wat er beter zou 

kunnen. In dat verband werd onder andere 

genoemd:

• voerprijs

• voerstructuur

• communicatie

•  vernieuwing (‘Altijd blijven verbeteren’)

KLANTTEVREDENHEIDSONDERZOEK
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Medewerkers van De Valk 

Wekerom maakten onlangs 

een fietstocht langs diverse 

veehouderijbedrijven in de regio. 

Bij al die bedrijven (die nog geen 

klant zijn) werd een leuke foto 

gemaakt. Vervolgens kregen 

de bedrijven een brief en een 

spandoek in de bus. 

Klanten vroegen ons steeds vaker of ze ook Euro98/E5 konden tanken bij ons tankstation in 
Lunteren. Op die vraag moesten we altijd ‘nee’ antwoorden. Maar er is goed nieuws. Sinds kort 
kan er ook Euro98/E5 worden getankt. Het tankstation in Lunteren wordt binnenkort voorzien 
van een fraai bord waarop onze (scherpe) brandstoffenprijzen staan vermeld. Voor de lezers in de 
regio: Wij zien u binnenkort graag bij ons tankstation! 

NU OOK EURO98/
E5 BIJ ONS TANKSTATION

Spandoekactie goed ontvangen

Als dit spandoek zichtbaar werd 

opgehangen tussen woensdag 

21 juli en dinsdag 27 juli werd er 

kans gemaakt op 5 ton De Valk 

veevoer of een ballonvaart. 

Maar liefst 33 bedrijven hadden 

gedurende de actieweek 

ons spandoek opgehangen. 

Daarvoor willen we ze hartelijk 

bedanken. Maar er kan er maar 

één winnen. En dat is Mts. van 

Harten aan de Wencopperweg 

in Kootwijkerbroek. Ze hebben 

gekozen voor 5 ton veevoer.

Reacties
We hebben heel veel leuke 

en positieve reacties van 

onze bestaande klanten, 

pioniersadressen en andere 

belangstellenden ontvangen.  

Ook hen willen we allemaal 

hartelijk bedanken. 

De hoofdprijs, 5 ton veevoer, wordt afgeleverd bij 

Mts. van Harten in Kootwijkerbroek
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Dit jaar moesten wij onze ledenvergadering online houden. Erg 
jammer, maar de gezondheid van eenieder staat nu eenmaal voorop. 
We zijn voornemens, mits de maatregelen dit toelaten, om later dit jaar 
een evenement te organiseren waarbij wij onze leden weer persoonlijk 
kunnen ontmoeten.

Benieuwd naar de 
entree van onze nieuwe 
directeur tijdens de  
online ledenvergade-
ring, scan  
dan de QR-code.

LedenevenementNU OOK EURO98/
E5 BIJ ONS TANKSTATION

Op 1 juni 2021 vond de online 
ledenvergadering plaats. Alle leden van 
Coöperatie De Valk Wekerom ontvingen 
hiervoor een uitnodiging met een link. 
Degenen die zich tijdig hadden aangemeld 
kregen een borrelpakket thuisgestuurd. 

De vergaderzaal in het kantoor in Lunteren was 

omgetoverd tot een mooie opnameruimte. De leden 

van de raad van commissarissen waren aanwezig om 

eventuele vragen te beantwoorden. 

Klanttevredenheidsonderzoek
Tijdens de algemene ledenvergadering werden de 

resultaten van het klanttevredenheidsonderzoek 

gepresenteerd. Onze nieuwe directeur Martin 

Vervoorn gaf hierop een toelichting. “Wij zijn niet 

Ledenvergadering online

alleen verheugd over het grote aantal respondenten 

- bijna 50 procent deed mee - maar vooral ook over 

de tevredenheid van de dienstverlening van onze 

Coöperatie.” Ook de resultaten over 2020 kwamen 

aan de orde. Het was geen gemakkelijk jaar voor 

een aantal sectoren. Maar er waren ook positieve 

ontwikkelingen. 

De bio-fabriek in Meppel draait uitstekend. In 2020 

werd daar, mede dankzij de samenwerking Bio-Nl, 

100.000 ton biologische voeders geproduceerd.

Lid worden?
Bent u klant bij ons maar nog geen lid van Coöperatie 

De Valk Wekerom? Voor meer informatie over het 

lidmaatschap of inschrijven kunt u terecht bij uw 

vertegenwoordiger.

Directeur Martin Vervoorn 

geeft toelichting voor de camera.
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Om met het antwoord op de 

vraag te beginnen. Ja, ook 

De Valk Wekerom neemt 

haar verantwoording in de 

verduurzaming van grondstoffen 

die worden gebruikt in 

diervoeders. Wij werken hierbij 

samen met onze branchegenoten 

(Nevedi) en de bedrijven waar wij 

deze grondstoffen inkopen. Op dit 

moment koopt De Valk Wekerom 

duurzame soja (sojaschroot/-

olie/-vetzuren) en duurzame palm 

(palmpitschilfers/-vetzuren) voor 

de verwerking in de verschillende 

soorten diervoeders. Dit doen we 

zowel in onze reguliere als in de 

biologische diervoeders.  

Wat is eigenlijk 
duurzaam?
Om dit uit te leggen maken we 

onderscheid tussen de twee 

producten. Vaak wordt gedacht 

dat met name duurzame soja te 

maken heeft met Non-GMO soja 

of biologische soja. In een zekere 

zin is dat ook zo. Maar de sojateelt 

VERWERKING IN ONZE REGULIERE EN BIOLOGISCHE DIERVOEDERS

Verduurzaming van grondstoffen

DOOR: BEN GARDEBROEK - KWALITEIT

‘Verwerken jullie ook duurzame grondstoffen bij De Valk Wekerom?’ 
Klanten stellen ons regelmatig deze vraag. Meestal omdat hun afnemer 
ze dat heeft gevraagd. Of omdat hun product moet voldoen aan bepaalde 
eisen die worden gesteld in de vorm van een certificering.

in met name Argentinië en Brazilië 

had vele negatieve consequenties. 

Denk aan de aantasting van 

waardevolle natuur (ontbossing), 

schending van landrechten 

van de lokale bevolking en 

een overmatig gebruik van 

gewasbeschermingsmiddelen. Ook 

voor de palmteelt in met name 

Maleisië, Singapore en Indonesië 

golden deels de hierboven 

genoemde redenen. Daar kwam 

nog eens bij dat hier grote 

verschillen en belangen waren in 

lokale culturen en wetgeving. 

Welke initiatieven 
zijn er?
De Valk Wekerom is lid van Nevedi, 

die op haar beurt weer lid is van de 

RTRS (Round Table on Responsible 

Soy). Dit is een internationaal 

platform van bedrijven, 

maatschappelijke organisaties 

en overheden. Daarnaast zet 

Nevedi zich ook in via de Europese 

koepelorganisatie FEFAC. 

De FEFAC heeft een officieel 

vergelijksinstrument om te bepalen 

of een certificeringsschema 

voldoet aan de eisen op het 

gebied van duurzaamheid en 

sociale eisen. Voor palm ligt dit 

iets anders. Hierbij confirmeren 

wij ons direct via Nevedi aan de 

RSPO (Roundtable on Sustainable 

Palm Oil). Het grote verschil in 

duurzaamheid zit hem in het 

feit dat voor de gehele teelt en 

verwerking op de palmplantages 

zelf een certificering zit (gehele 

keten in beheer) en dat dit voor 

de soja nog erg lastig is omdat dit 

over meer schakels gaat. Echter 

het uiteindelijke doel is voor beide 

hetzelfde.

Hoe draagt De Valk 
Wekerom haar 
steentje bij? 
Alle sojaproducten, verwerkt in 

rundveevoeders, zijn duurzaam 

aangekocht. Dit doen wij al 

vele jaren. Tevens verwerken wij 

duurzame soja in voeders die vallen 

onder de certificering ‘On the way 

to planet proof’, Beter Leven één 

ster en nog een aantal wat kleinere 

certificeringen. Alle verwerkte 

palmproducten zijn sowieso 

afkomstig van RSPO gecertificeerde 

bedrijven. Aan het eind van elk 

kalenderjaar stellen we voor de 

sojaproducten een balans op wat 

we hebben aangekocht en wat we  

verwerkt hebben. Op basis van de 

afname weten we welke klanten 

er vallen onder een duurzaamheid 

certificering. Conform de ‘Mass 

balance’ methodiek kopen wij 

dan certificaten (RTRS en FEFAC) 

aan waarmee we de duurzame 

sojaproducten afdekken. Alle 

palmproducten worden onder 

RSPO certificering, dus met 

certificaten gekocht. Het geld voor 

deze certificaten wordt door de 

gelieerde organisaties aan RSPO, 

RTRS en FEFAC gebruikt voor 

onder andere heraanplant van het 

oerwoud, onderwijsprogramma’s 

voor de lokale bevolking en 

andere zaken voor een duurzame 

samenleving. 
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Granen
De prijzen van granen nieuwe 

oogst zijn de afgelopen maand 

(augustus) en met name de 

afgelopen week fors gestegen.  

De prijs van tarwe noteert op 

moment van schrijven € 24,50 

franco put De Valk. In Rusland lijkt 

de oogst veel lager uit te gaan 

ONTWIKKELINGEN OP DE GRONDSTOFFENMARKT

Sterk schommelende prijzen
De grondstoffenmarkt laat een onrustig beeld zien. Dit wordt onder andere 
veroorzaakt door tegenvallende oogsten en fondsen die speculeren op 
verdere prijsstijgingen.

vallen dan analisten eerder in juni 

hadden verwacht.  Eerst ging men 

nog uit van ca. 80 miljoen ton. 

Nu wordt een oogst verwacht van 

ca.72,5 miljoen ton. Ook in de VS 

en Canada zijn de oogsten door 

droogte naar beneden bijgesteld. 

In Europa maakt men zich zorgen 

over de kwaliteit door het natte 

weer. Hierdoor zien we lagere 

hectolitergewichten, waardoor 

er minder maaltarwe komt en 

meer voertarwe. Bij gerst zien we 

prijzen van € 23,50 franco put. 

Hopelijk komt er de aankomende 

tijd wat meer ontspanning op de 

markt door meer aanbod door 

betere oogstomstandigheden. 

De prijsstijging wordt versterkt 

door de fondsen die speculeren 

op verdere prijsstijgingen. 

We zien dan ook zeer grote 

prijsschommelingen.                                                                

Mais
De maisoogst lijkt beter te gaan 

worden. In de VS wordt neerslag 

verwacht in de belangrijkste 

teeltgebieden. Hiernaast verwacht 

men in Oekraïne een zeer goede 

oogst. Momenteel noteert mais  

€ 28,- franco put. De nieuwe oogst 

(oktober) is de prijs € 24,50 franco 

put.

Eiwitten
Hypro sojaschroot noteert 

momenteel € 41,50 franco 

put. De hoogste prijs zagen we 

begin dit jaar, € 50,- franco put. 

De prijzen lagen de afgelopen 

maanden tussen € 39,50 en  

€ 43,- franco put. In de VS gaat 

de plant een belangrijke fase in 

die bepalend is voor de opbrengst. 

Er wordt na een periode van 

droogte koeler weer en regen 

verwacht de aankomende tijd in 

de belangrijkste teeltgebieden, 

waardoor prijzen weer kunnen 

gaan dalen. De daling van 

de prijzen is ook afhankelijk 

van de aankopen door China. 

Raapschrootprijzen zijn fors 

opgelopen door krapte op korte 

termijn. Bij een aantal molens zijn 

productieproblemen. De prijzen 

van bijproducten zoals tarwegries, 

sojahullen en palmpitschilfers 

zijn ook verder in prijs gestegen 

in sympathie met graanprijzen.                                                                                                            

Door al deze ontwikkelingen zullen 

de mengvoerprijzen op korte 

termijn niet gaan dalen.

De maisoogst lijkt 

beter te gaan worden. 

In de VS wordt 

neerslag verwacht in 

de teeltgebieden.
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